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. Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Der er ikke mere på dagsordenen. 

Folketinges næste møde afholdes i mor- 
gen, fredag den 2. juni, kl. 13 med følgende 
dagsorden: 

1) Tredje behandling af: 

Forslag til lov om optagelse af statslån 
i udlandet. 

2) Tredje behandling af: 

Forslag til lov om ændringer i og tilføjel- 
ser til lov om normering og klassifi- 
cering af statstjenestemandsstillinger 
[vedr. hjemmeværnet]. 

3) Tredie behandling af: 

Forslag til lov om midlertidigt tillæg til 
folke-, invalide- og enkepensionister. 

4) Anden behandling af: 

Forslag til lov om øget statsstøtte i for- 
bindelse med Danmarks deltagelse i det 
skandinaviske luftf artssamarbej de. 

- Mødet hævet kl. 1420. 

90. møde.  

Fredag den 2. juni kl. 13. 

Formanden: Medlemmer af folketinget 
Per Hækkerup, Erik Eriksen, Poul Møller, 
Aage Fogh, Aksel Larsen og Iver Poulsen 
har meddelt mig, at de ønsker at stille føl- 
gende forespørgsel til statsministeren: 

홢Hvilke oplysninger kan statsministe- 
ren give folketinget om den økonomiske 
og politiske situation?" 
Udvalget angående forslag til lov om 

ændringer i toldloven har afgivet tillægs- 
betænkning over nævnte lovforslag. Eksem- 
plarer er omdelt.. <, . I 

Udvalget angående forslag til lov om 
ændring af lov om udførsel af kød m. m. 
har afgivet tillægsbetænkning over nævnte 
lovforslag. Eksemplarer er omdelt. 

Medlem af folketinget Skræppenborg-Niel- 
sen har meddelt mig, at han ønsker til 
socialministeren at stille følgende spørgs- 
mål: 

홢Vil og kan ministeren gøre noget for 
at nedbringe den ofte urimeligt lange 
ventetid på statens hørecentraler?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dagsor- 

denen for tingets førstkommende spørgetid. 

Den første sag på dagsordenen var: 

. Tredje behandling af forslag til lov om 
optagelse af statslån i udlandet. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4038). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 82 stemmer mod 54. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i og tilføjelser til lov om normering 
og klassificering af statstjenestemandsstil- 
linger [vedr. hjemmeværnet]. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4061). , . 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Orla Pedersen: Jeg skal ikke trætte 
tinget med et længere indlæg på nuværende 
tidspunkt, men jeg finder anledning til at 
gøre opmærksom på, at jeg beklager at 
være bragt i dén situation ikke at kunne 
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[Orla Pedersen.] 
stemme for det af den højtærede finans- 
minister fremsatte lovforslag, som i dag 
foreligger til endelig vedtagelse. Jeg skal 
gerne erkende, at forslaget betyder visse 
forbedringer, men alligevel ligger det så 
fjernt fra det i sin tid af den højtærede 
forsvarsminister for finansministeriet frem- 
satte forslag, at jeg ikke kan stemme for 
det, men ved den endelige afstemning måi, 
tilkendegive, at jeg hverken stemmer for 
eller imod. 

Hermed sluttede forhandlingen, 

Lovforslaget 
vedtoges med 130 stemmer mod 9; l medlem 
tilkendegav, at han hverken stemte for 
eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
midlertidigt tillæg til follce-, invalide- og 
enkepensionister. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4065). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 149 stemmer; 5 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om øget 
statsstøtte i forbindelse med Danmarks del- 
tagelse i det skandinaviske luftfartssamarbejde. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3164, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
983). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slaget og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Horn: Det er jo en meget omfattende be- 
tænkning, udvalget har afgivet, og jeg vil 
indledningsvis takke flertallet af udvalgets 
medlemmer, som har kunnet samles om det 
synspunkt, jeg gav udtryk for ved første 
behandling, at alt taget i betragtning er der 
et rimeligt grundlag for at fortsætte dette 
samarbejde og sikre konsortiets fortsættelse. 

Formanden: Det er nødvendigt, at der er 
mere ro i salen under forhandlingen. 

Horn: Som denne sag har formet sig 홢 
bl. a. fordi der er fremkommet rygter, som 
visse blade har tænkt at tjene Danmark 
med at bringe rundt 홢 ved sagens behand- 
ling i tinget og i udvalget, er det klart, at 
spørgsmålet måtte deles op i to hoveddele. 
Da vi behandlede lovforslaget i udvalget, 
drejede forhandlingerne sig om fremtiden, 
men naturligvis skulle vi også kigge på de 
uheldige dispositioner, som har bragt be- 
tydelige tab, hvad der imidlertid, som jeg 
sagde ved første behandling, i og for sig ikke 
er den væsentligste grund til, at man nu 
skal bevilge flere penge, for at selskabet 
kan fortsætte. De to ting er ikke identiske. 
Selvfølgelig har tabet forstærket ønsket 
og håbet om at fremskaffe ny kapital, men 
det er ikke den egentlige årsag. Betænk- 
ningen har en meget omfattende vurdering 
af de uheldige dispositioner. Jeg skal ikke 
føje meget til, da jeg synes, betænkningen 
belyser de enkelte forhold ganske klart. 

Der er en enkelt passus i betænkningen, 
der kunne give det indtryk, at udvalget 
ikke har fået tilstrækkelig lejlighed til at 
dykke ned i tingene, at der har manglet 
noget materiale, har været hemmeligt 
materiale. Det har ikke noget med virkelig- 
heden at gøre. Ingen har ønsket mere tid 
til at arbejde med sagen eller har bedt om 
noget materiale, som ikke er blevet frem- 


